

**សេចក្តីថ្លែងការណ៍រួមរបស់សហគមន៍តាមដងទន្លេ
សេសាន ស្រែពក សេកុង**

ជូនចំពោះ

លោកជំទាវ ប៉ូ ជៀនគុ

ឯកអគ្គរដ្ឋទូតនៃសាធារណៈរដ្ឋប្រជាមានិតចិនប្រចាំនៃប្រទេសកម្ពុជា

សំណើសុំប្រទេសចិនជកខ្លួនលែងពាក់ព័ន្ធក្នុងគម្រោងសាងសង់ទំនប់សេសានក្រោមទី២

យើងខ្ញុំទាំងអស់គ្នាជាសមាជិកសហគមន៍ជាង ៧៥០០០នាក់ ដែលតំណាងដោយបណ្តាញការពារទន្លេសេសាន ស្រែពក និងសេកុង។ យើងខ្ញុំសូមជម្រាបជូនលោក ជំទាវ មេត្តាជ្រាបអំពីស្ថានភាពដីប្រពៃណីរបស់យើងខ្ញុំ។ យើងខ្ញុំទាំងអស់គ្នា ជាជនជាតិដើមភាគតិចដែលបានរស់នៅតាមដងទន្លេសេសាន និងទន្លេស្រែពក ជាច្រើនជំនាន់មកហើយ។ យើងខ្ញុំរស់នៅដោយ ពឹងអាស្រ័យលើទន្លេសេសាន និងដីធ្លី ព្រៃឈើនៅជុំវិញទន្លេនេះសម្រាប់រកគ្រឿងបរិភោគ ការប្រកបរបរចិញ្ចឹមជីវិតប្រចាំថ្ងៃ សម្រាប់ធ្វើកសិកម្ម រក្សាប្រពៃណីវប្បធម៌ និងសម្គាល់អត្តសញ្ញាណផ្សេងៗរបស់សហគមន៍យើងខ្ញុំ។

យើងខ្ញុំសូមជម្រាបជូនលោកជំទាវឲ្យបានជ្រាបជាព័ត៌មានថា យើងខ្ញុំ ជាប្រជាពលរដ្ឋ និងជនជាតិដើមភាគតិចរស់នៅតាម ដងទន្លេទាំង៣ខាងលើ រស់នៅតាមដងទន្លេសេសាន និងទន្លេស្រែពក ត្រូវបានទទួលរងផលប៉ះពាល់លើជីវភាពរស់នៅប្រចាំ ថ្ងៃយ៉ាងធ្ងន់ធ្ងរ ដោយសារគំរោងអភិវឌ្ឍន៍វារីអគ្គិសនី នៅខ្សែរទឹកខាងលើក្នុងប្រទេសវៀតណាម តាមទន្លេសេសាន និង ស្រែពក។ ផលប៉ះពាល់ទាំងនេះមានដូចជា ទឹកជំនន់ ការប្រែប្រួលទឹកហូរ គុណភាពទឹកថយចុះ និងការថយចុះបរិមាណត្រី ដែលគ្រួសារប្រជាពលរដ្ឋរកមកចិញ្ចឹមជីវិត។ ផលប៉ះពាល់ទាំងនេះ ប៉ះពាល់យ៉ាងធ្ងន់ធ្ងរដល់ការប្រកបរបរកសិកម្មរបស់ យើង ព្រមទាំងបណ្តាលឲ្យមានជំងឺនៅក្នុងសហគមន៍របស់យើងខ្ញុំ។ គ្មានភាគីពាក់ព័ន្ធណាមួយ ទទួលខុសត្រូវក្នុងការរក ដំណោះស្រាយចំពោះផលប៉ះពាល់ដែលយើងខ្ញុំកំពុងប្រឈមនេះ ឬស្វែងរកដំណោះស្រាយចំពោះបញ្ហានេះនៅឡើយ។

យើងព្យាករឃើញថា បណ្តាភូមិនានានៅក្នុងសហគមន៍របស់យើងខ្ញុំនឹងប្រឈមផលប៉ះពាល់ប្រកបដោយគ្រោះថ្នាក់បន្ថែម ទៀតជាច្រើន ដោយសារសំណើគម្រោងសាងសង់ទំនប់វារីអគ្គិសនីនៅទន្លេសេសាននៅខេត្តស្ទឹងត្រែងនៃគម្រោងទំនប់វារី អគ្គិសនីទន្លេសេសានក្រោមទី២ ដែលកំពុងតែរៀបចំដោយក្រុមហ៊ុនចិននិងខ្មែរ។ ជាពិសេស ទំនប់វារីអគ្គិសនីទន្លេសេសាន ក្រោមទី២ ពិតជាធ្វើឲ្យមានផលប៉ះពាល់យ៉ាងធ្ងន់ធ្ងរទៅលើប្រភពចំណីអាហារ និងប្រូតេអ៊ីនដែលយើងខ្ញុំតែងតែពឹងអាស្រ័យ សម្រាប់ចិញ្ចឹមកូនៗ និងសមាជិកគ្រួសារ។ ទំនប់នេះធ្វើឲ្យមានគ្រោះថ្នាក់បន្ថែមទៀតលើជីវភាព ទំនៀមទម្លាប់ ដីកសិកម្ម និងធ្វើឲ្យខូចខាតដល់តំបន់ព្រៃឈើធំៗ និងធនធានធម្មជាតិ ដែលយើងខ្ញុំរស់នៅខាងក្រោម និងខាងលើខ្សែទឹកពឹងអាស្រ័យ ដើម្បីទ្រទ្រង់ជីវិត។

ប្រជាជនកម្ពុជាជឿថា ប្រទេសចិន គឺជាប្រទេសមហាអំណាចដែលមានសេដ្ឋកិច្ចរីកចម្រើនយ៉ាងរឹងមាំ និងជាប្រទេសដែល បំពាក់ដោយបច្ចេកវិទ្យា និងវិទ្យាសាស្ត្រទំនើបគួរឲ្យចាប់អារម្មណ៍។ ដូច្នេះហើយ យើងខ្ញុំសូមស្នើសុំឲ្យប្រទេសចិន ប្រើ ជំនាញរបស់ខ្លួនក្នុងការស្វែងរក និងកំណត់រកមធ្យោបាយផ្សេងៗដែលជាជម្រើសផ្សេងក្នុងការផលិតថាមពលអគ្គិសនី និងស្នើ សុំឲ្យក្រុមហ៊ុនថាមពលហាយទ្រូឡាននាងអន្តរជាតិ (Hydrolancang International Energy) ដកខ្លួនលែងពាក់ព័ន្ធ ក្នុង គម្រោងសាងសង់ទំនប់វារីអគ្គិសនីសេសានក្រោមទី២។

ផលប៉ះពាល់ធ្ងន់ធ្ងរចំពោះសង្គមនិងបរិស្ថាន

ក្នុងរយៈពេល១៦ឆ្នាំកន្លងមក យើងខ្ញុំបានប្រឈមផលប៉ះពាល់ជារៀងរាល់ថ្ងៃ ដោយសារទំនប់វារីអគ្គិសនីដែលសាងសង់នៅ ខ្សែទឹកខាងលើ តាមបណ្តោយដងទន្លេសេសាន និងទន្លេស្រែពក នៅក្នុងប្រទេសវៀតណាម។ ផលប៉ះពាល់នេះរួមមាន ការ ថយចុះ បរិមាណត្រី ដែលយើងខ្ញុំរកមកសម្រាប់ចិញ្ចឹមគ្រួសាររបស់យើងខ្ញុំ ការថយចុះគុណភាពទឹក និងការប្រែប្រួលលំហូរ ទឹក ធ្វើឲ្យប្រែប្រួលដល់គុណភាពនៃប្រភពទឹក និងដីកសិកម្មរបស់យើង។ យើងខ្ញុំបានមើលឃើញថា ភូមិរបស់យើងខ្ញុំនឹង ទទួលរងផលប៉ះពាល់ជាច្រើនបន្ថែមទៀតដោយសារទំនប់វារីអគ្គិសនីសេសានក្រោមទី២។ ទំនប់នេះ នឹងបំផ្លាញប្រភពចំណី អាហារនិងប្រូតេអ៊ីនយ៉ាងចាំបាច់ ដែលយើងខ្ញុំពឹងអាស្រ័យសម្រាប់ចិញ្ចឹមកូនៗ និងសមាជិកគ្រួសារ ព្រោះទំនប់នេះបណ្តាល ឲ្យមានការថយចុះត្រីជិត១០%នៅក្នុងអាងទន្លេមេគង្គទាំងមូល។ ប្រជាពលរដ្ឋជាច្រើននាក់នឹងត្រូវគេបង្ខំ ឲ្យផ្លាស់ប្តូរលំនៅ ឋានចេញពីដីប្រពៃណីរបស់ខ្លួនទៅនៅទីកន្លែងផ្សេងដែលធ្វើឲ្យបាត់បង់ទំនាក់ទំនង នឹងវប្បធម៌របស់សហគមន៍។

យើងខ្ញុំភ័យខ្លាចថា ផលប៉ះពាល់ទាំងនោះ នឹងធ្វើឲ្យការលំបាកនានាដែលមានស្រាប់នោះកាន់តែលំបាកថែមទៀត ដោយ សារការសាងសង់ទំនប់តាមដងទន្លេសេសាននិងទន្លេស្រែពកនៅផ្នែកខាងលើ ក្នុងប្រទេសវៀតណាម។ ការថយចុះបរិមាណ ត្រី និងបញ្ហាគុណភាពទឹក ធ្វើឲ្យប៉ះពាល់សហគមន៍របស់យើងខ្ញុំទៅហើយ។ ការបាត់បង់ចំណីអាហារ និងអាហាររូបវន្ត ហើយនិងការអន្តរាយដល់ដីមានជីជាតិល្អៗ ដីកសិកម្ម ប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ី និងជីវៈចម្រុះ មិនត្រឹមតែធ្វើឲ្យអន្តរាយដល់ពួកយើង ខ្ញុំតែប៉ុណ្ណោះទេ ប៉ុន្តែវាថែមទាំងអន្តរាយដល់សហគមន៍ជាច្រើនទៀតនៅខ្សែទឹកខាងក្រោម និងនៅតាមដងទន្លេមេគង្គ ទន្លេសាបក្នុងប្រទេសកម្ពុជា និងតាមតំបន់ដីសណ្តរនៅក្នុងប្រទេសវៀតណាម ហើយសូម្បីតែខ្សែទឹក ខាងលើក្នុងប្រទេស ឡាវ និងប្រទេសថៃក៏ដូច្នោះដែរ។ យើងជឿថា វាអាចបណ្តាលឲ្យមានវិបត្តិសន្តិសុខស្បៀងកើតឡើងនៅក្នុងតំបន់។

ការខ្វះខាតព័ត៌មាន និងប្រឹក្សាយោបល់ជាមួយសហគមន៍

ក្រុមហ៊ុនអភិវឌ្ឍន៍គំរោងទំនប់វារីអគ្គិសនីសេសានក្រោមទី២ រួមមានក្រុមហ៊ុនចិន ហាយទ្រូឡាននាង (Chinese company Hydrolanchhang) បានផ្តល់ព័ត៌មាន ឬបានផ្តល់ព័ត៌មានតិចតួចណាស់អំពីផលប៉ះពាល់ទាំងនេះ ឬអំពីផែន ការសំរាប់ការតាំងទីលំនៅថ្មីទៅដល់សហគមន៍យើងខ្ញុំ ហើយមិនបានទុកឱកាសឲ្យយើងខ្ញុំដើម្បីបង្ហាញពីការព្រួយបារម្ភ និង ចូលរួមក្នុងការធ្វើសេចក្តីសម្រេចចិត្តលើគំរោងឡើយ។ យើងខ្ញុំបារម្ភថា ក្រុមហ៊ុនមិនបានប្រតិបត្តិតាមច្បាប់របស់ប្រទេស កម្ពុជាពេញលេញ ក្នុងការចូលរួមពិគ្រោះយោបល់ ការចែករំលែកព័ត៌មានជាមួយសហគមន៍ដែលរងផលប៉ះពាល់ ហើយក៏

មិនបានប្រតិបត្តិតាមលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យនៃច្បាប់ប្រទេសចិន លើការវាយតម្លៃហេតុប៉ះពាល់បរិស្ថានដែលតម្រូវឱ្យផ្តល់ឯកសារ គំរោងជាក់លាក់ទៅដល់សហគមន៍ក្នុងអំឡុងពេលពិគ្រោះយោបល់។

ការស្នើសុំពីសហគមន៍

យើងខ្ញុំទាំងអស់គ្នាជឿថា ផលប៉ះពាល់នៃគម្រោងនេះអាចមានមហន្តរាយ ហើយបើរដ្ឋាភិបាលចិន ចូលរួមពាក់ព័ន្ធក្នុងគំរោង នេះនឹងធ្វើឱ្យប្រទេសកម្ពុជា និងប្រទេសផ្សេងៗទៀតអស់ជំនឿលើការដឹកនាំរបស់ប្រទេសចិន។ យើងខ្ញុំកត់សំគាល់ថា ក្រុម ហ៊ុនចិនដែលវិនិយោគក្នុងគម្រោងនេះ បានទទួលការវិះគន់សម្រាប់គម្រោងកសាងទំនប់វារីអគ្គិសនីដោយមិនមានដំណើរការ ត្រឹមត្រូវនៅក្នុងប្រទេសចិន ហើយខ្សោយលើនីតិវិធី ពីការតាំងទីលំនៅថ្មីសម្រាប់សហគមន៍នៅតាមបណ្តោយដងទន្លេឡាន ឆាងក្នុងប្រទេសចិនរួចទៅហើយ។

ដូចយើងស្រាប់ហើយថា គម្រោងនេះអាចធ្វើឱ្យអន្តរាយដល់កិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់ចិនក្នុងការរួមចំណែកធ្វើឱ្យមាន កំណើនសេដ្ឋកិច្ច ធានាការការពារបរិស្ថាន និងការអភិវឌ្ឍប្រកបដោយនិរន្តរភាពតាមរយៈការវិនិយោគរបស់ខ្លួន។ ក្រុមអ្នក ជំនាញបានថ្លែងថា មានមធ្យោបាយជាច្រើនផ្សេងទៀតដែលអាចបង្កើតថាមពលបាន ហើយមានផលប៉ះពាល់បរិស្ថាននិង សង្គមតិចតួច។ យើងជឿថា ការលើកកម្ពស់ និងការវិនិយោគនៅក្នុងជម្រើសផ្សេងៗដែលល្អជាងនេះក្នុងការផ្គត់ផ្គង់ថាមពល អគ្គិសនី ក្រៅពីការសាងសង់ទំនប់វារីអគ្គិសនីកាត់ដងទន្លេ នឹងពង្រឹងភាពជាអ្នកដឹកនាំរបស់ប្រទេសចិន នៅក្នុងតំបន់ ហើយ នឹងផ្តល់ប្រយោជន៍ដល់កំណើនសេដ្ឋកិច្ចនៅក្នុងប្រទេសរបស់យើងទាំងពីរ។

សំណូមពរ

- សុំឱ្យលោកជំទាវឯកអគ្គរដ្ឋទូតចិនប្រចាំនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ជួយអន្តរាគមន៍បញ្ឈប់ក្រុមហ៊ុនហាយដ្រូឡាន ឆាង ដែលបានវិនិយោគលើគំរោងសាងសង់ទំនប់វារីអគ្គិសនីសេសានក្រោមទី២។
- សុំឱ្យលោកជំទាវឯកអគ្គរដ្ឋទូតជួយអន្តរាគមន៍ដល់ក្រុមហ៊ុនផ្សេងៗទៀតដែលមានបំណងវិនិយោគលើគំរោងទំនប់ វារីអគ្គិសនីផ្សេងទៀត ដូចជាសេសានក្រោមទី៣ និងស្រែពកក្រោមទី៣។
- សុំឱ្យលោកជំទាវជួយយើងខ្ញុំទាំងអស់គ្នាដែលជាតំណាងសហគមន៍ដែលរស់នៅក្នុងតំបន់ទន្លេ៣ ដើម្បីពិភាក្សាអំពី បញ្ហាទាំងនេះដោយផ្ទាល់ ហើយយើងខ្ញុំសូមអញ្ជើញលោកជំទាវ ធ្វើដំណើរទស្សនកិច្ចទៅយើងខ្ញុំ ដើម្បីស្វែងយល់ អំពីផលប៉ះពាល់បន្ថែមទៀតដោយសារគម្រោងទំនប់វារីអគ្គិសនីដែលយើងខ្ញុំបាននិងកំពុងប្រឈមនោះកាន់តែធ្ងន់ ធ្ងរថែមទៀត។

តាមកម្មវត្ថុខាងលើ យើងខ្ញុំទាំងអស់គ្នាសង្ឃឹមថាលោកជំទាវឯកអគ្គរដ្ឋទូតនឹងយកសំណូមពររបស់យើងខ្ញុំទៅពិចារណា និងឆ្លើយតបមកយើងខ្ញុំវិញជាវិជ្ជមានតាមការគួរ។ យើងខ្ញុំរីករាយក្នុងការផ្តល់ព័ត៌មានបន្ថែមទៀតតាមសំណើរបស់លោក ជំទាវ។

យើងខ្ញុំទាំងអស់គ្នាសូមគោរពដោយស្មោះចំពោះលោកជំទាវ ក្នុងការស្នើសុំឲ្យលោកជំទាវ លើកឡើងនូវកង្វល់របស់យើង ទៅរដ្ឋាភិបាលចិននិងក្រុមហ៊ុនអភិវឌ្ឍគម្រោងនេះ រួមទាំងក្រុមហ៊ុនហាយដ្រូឡាន់តាង (Hydrolancang) និងហ្វូណានក្រុប (Huaneng Grou) ផង។

សូមលោកជំទាវទទួលនូវការគោរពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់បំផុតអំពីយើងខ្ញុំ និងសូមថ្លែងអំណរគុណចំពោះលោកជំទាវ ហើយសង្ឃឹមថា លោកជំទាវនឹងពិនិត្យលើសំណើសុំរបស់យើងខ្ញុំដើម្បីធ្វើអន្តរាគមន៍ដោយអនុគ្រោះ។

សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែម ឬការឆ្លើយតប សូមទាក់ទងមកអាសយដ្ឋានដូចខាងក្រោម៖

- ១. លោក តន់ ជាង តំណាងសហគមន៍ស្រែពកក្រោមទី៣ (៨៥៥) ៨៨ ៣០០ ២៦៧០
- ២. លោក ស្រី ហួយ ស៊ុត តំណាងសហគមន៍សេសានក្រោមទី៣ (៨៥៥) ៩៧ ៦២៥ ៧៤៥២
- ៣. លោក ហុត ខឿន តំណាងសហគមន៍សេសានក្រោមទី២ (៨៥៥) ៩៧ ៧៧៩ ៧៤៨៨
- ៤. លោក សុងអ៊ុន សាម៉ន តំណាងសហគមន៍សេសានក្រោមទី២ (៨៥៥) ៩៧ ២៨៥ ០៥៤៧
- ៥. លោកស្រី សេក ម៉ុន តំណាងសហគមន៍ទន្លេសេកុង (៨៥៥) ៩៧ ៨៨៦ ២៤៣៨

បណ្តាសហគមន៍បានស្នើសុំឲ្យបណ្តាញទន្លេ៣ជួយឆ្លើតតបនឹងសេចក្តីថ្លែងការណ៍នេះ ព្រមទាំងជួយសហការសម្របសម្រួល ទាក់ទង និងរៀបចំកិច្ចប្រជុំជាមួយប្រជាសហគមន៍។ ដើម្បីរៀបចំការប្រជុំជាមួយតំណាងសហគមន៍ មកពីទន្លេ៣ សូមទាក់ ទងមក៖

លោក ភូ ប៊ុនថាន់ បណ្តាញការពារទន្លេ៣ តាមទូរស័ព្ទលេខ៖ (៨៥៥) ៩៧៧ ៣៩៣ ៣៩២ និង អ៊ីម៉ែល៖ bunthann@3spn.org or info@3spn.org